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Pliability1 نَةداهالم

Pliability

المداهنَة

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): شَر إخوانكَ من داهنَكَ ف نفسكَ وساتَركَ عيبك1َ

1– Imam Ali (a.s.) said, ‘The worst of your brothers is he who flatters you and conceals [from you] your
faults.’[Ghurar al-Hikam, no. 5725]

2ةمرحالم المعاص عل ت بهمجه هنفس نن داهم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2– Imam Ali (a.s.) said, ‘Whoever flatters himself trespasses into the forbidden transgressions.’[Ghurar
al-Hikam, no. 9022]

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): أوح اله‏ُ تعال إل شُعيبٍ النب: إنّ معذِّب من قومكَ ماىةَ ألفٍ: أربعين ألفاً من3
شرارِهم وستّين ألفاً من خيارِهم ، فقال: يا ربِ ، هؤلاء الأشرار فما بال الأخيارِ ؟! فَأوح اله‏ُ عزوجل إلَيه: داهنوا
ِبغَضوا لبغضفلَم ي المعاص أهل.

3– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Allah revealed to Prophet Shuaayb [Known as Jethro – Prophet Moses’s
father-in-law - in the biblical tradition (ed.)], ‘Verily I am punishing one hundred thousand members of
your community: forty thousand from among the evil doers and sixty thousand from among the good
doers.’ He said, ‘My Lord, evil doers fine, but what about the good doers?’ Then Allah, Mighty and
Exalted, revealed to him, ‘They were pliable with the transgressors and did not express any anger at
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what angers Me’.’[Mishkat al-Anwar, no. 51]

Not Compromising the Truth

قالح ف نَةداهالم عدم

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): لا تُداهنُوا ف الحق إذا ورد علَيم وعرفتُموه فَتَخسروا خُسراناً مبِينا4ً

4– Imam Ali (a.s.) said, ‘Do not compromise the truth when you come across it and you recognize that it
is the truth, lest you suffer clear loss.’[Bihar al-Anwar, v. 77, p. 291, no. 2]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): ولَعمرِي ما علَ من قتالِ من خالَف الحق ، وخابطَ الغَ ، من إدهانٍ ولا إيهان5ٍ

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘By my life, never will I compromise with or be slack when fighting anyone who
opposes the truth or one who has fallen into transgression.’[Nahjul Balaghah, Sermon 24]

1. Translator’s Note: The word mudahana in Arabic has no exact English equivalent, and can be translated with two or
three English words depending on the context it is used in. It denotes 'pliability', 'flattery' or 'sycophancy’. In the text it has
been translated differently in its different contexts in order to best convey the meaning of the traditions, though the title has
been kept as 'pliability' because of its most general implication.
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